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UNIBOK setter om kort tid opp 
et 95 m2 forretningslokale i Brei
vika. Etter planen skal det bli 
vanlig kiosk, internasjonale avi
ser og bøker å få kjøpt. Det er og
så mulig at det blir tilbudt matva
rer. Det er den nye sjefen på 
UNIBOK, Per Arnold Dyrkorn, 
som nå vil realisere et tilbud stu
dentene har ventet på i mange år.
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LEDER:____________

UNIBOK 
i farten

Det er oppløftende å få vite at 
Unibok nå går i spissen for å gi stu
dentene i Breivika et kiosk-tilbud.

Det fortjener firmaet honnør for. 
Det bør være en tankevekker for 
alle som går rundt med et dårlig 
inntrykk av forretninga.

Kanskje er det ikke bare Unibok 
sin skyld at ikke pensumbøkene er 
der til semesterstart? Tenk over an
dre muligheter. Kanskje har ikke 
lærerne bestilt bøkene i tide?

Studentene har lenge ventet på et 
bedre servicetilbud i Breivika. Stu
dentene må i dag dra inn til byen 
for å kjøpe seg så dagligdagse ting 
som en blyant. Vi får bare håpe at 
det blir et godt utvalg til rimelige 
priser i den nye butikken. Spesielt 
vil vi håpe på at Unibok finner det 
foruftig å tilby matvarer i tillegg til 
kioskvarene og kontorrekvisita.

Det er et stort behov for et tilbud 
på de mest vanlige dagligvarene. Vi 
tror at mange studenter ville 
foretrekke å bli på Universitetet ut
over kvelden og jobbe dersom det 
var mulig å gjøre innkjøp i Breivi
ka. Det skulle derfor være marked 
for et visst salg av dagligvarer. I til
legg til å tjene penger, ville i såfall 
Unibok gjøre en innsats for å frem
me arbeidet på lesesalene !

SOSIALSEKRETÆR
Ta kontakt hvis du trenger råd og veiledning ved person
lige og sosiale vanskeligheter eller studieproblemer som 
ikke er faglige.
Du kan også be om informasjon av forskjellig art og få vite 
hvor du kan henvende deg i helse og sosiale spørsmål og 
juridiske saker.
Sosialsekretær Ann Torunn Olsen,
Roald Amundsens pl. 1 (Odd Bergbygget)
Tlf. 81 012. Kl. 0900-1500.

Husk også å benytte deg av de økonomiske støtteordningene som 
Studentsamskipnaden har til dekning av helsemessige utgifter: 

HELSEFONDET OG REFUSJON AV EGENANDELER

For informasjon, se reglene.

Stor mangel 
på boliger

Forhåpningen 6, som kunne vært et billig og godt tilbud, hvis staten hadde vært villig til å yte sin del.

Torsdag 6/2 hadde studentradioen et innslag som elegant viste 
hvordan alt ansvar pulveriseres i et system som samskipnaden. Ut
gangspunktet var at boligsituasjonen nå er verre enn noensinne. I ja
nuar sto 70 studenter på venteliste til bolig, tallet for februar ventes å 
bli enda høyere. Studentsamskipnaden har intet tilbud til dem.

UTROPIA: Harald Gjesvik

Radioens medarbeider hadde 
ringt kultur og vitenskapsdep. og 
fått tak i byråsjef Reinardsen som 
er ansvarlig på området. Kon- 
frontert med den bedrøvelige situ
asjon, viste Reinardsen en for- 
bløffende uvitenhet.

Ingen planer.
Han mente det foregikk en ut- 

bygging av boliger som gikk para- 
llelt med utvidelsen av universite- 
tet, og henviste til påplussingen av 
en etg. på Prestvann som snart tar 
til. Men saken er bare det at den 
etasjen ikke en gang dekker opp 
fr Breivika som før eller senere 
må rives.

Ellers hevdet han at planlegging 
av studentboliger er samskip- 
nadens ansvar, og så lenge det 
ikke forelå konkrete planer der- 
fra, kunne departementet intet 
gjøre.

Dyr planlegging.
Men når da radioreporteren 

forflytter seg til samskipnads- 
direktør Vidar Bakken, fortoner

saken seg annerledes. Det koster 
penger også å planlegge boliger, 
og i dag har ikke samskipnaden 
det. Så da står man der.

Forhåpningen.
Til Utropia forteller Bakken at 

det foreløpige siste prosjektet, 
Forhåpningen 6, har fått avslått 
søknad om finansiering fra staten. 
Dette er et opplegg hvor sam- 
skipnaden har kjøpt og bygget om 
et gammelt hus, og med normal 
statlig bistand (60%) ville dette 
blitt de billigste hyblene. I dag er 
det de dyreste, og hvis departe- 
mentet ikke omgjør sin beslut- 
ning, vil de være det helt til man 
evt. får solgt brakkene i Breivika 
og sprøytet de pengene inn i For- 
håpningen.

Felles front.
Både Bakken og univ. dir. Ve- 

bjørn Fagernes mener at departe- 
mentet burde vært orientert og si- 
tuasjonen. De har begge tatt det 
opp med dem i flere møter.

Samskipnaden kommer til å ta

et initiativ overfor univeristetsle 
elsen og felles opptreden. Sl 
Øyenutvalget og ekspansjor 
planer ha noe for seg, må det f( 
ges opp på velferdssiden. ! 
gjenstår å se om en felles fro 
kan trenge inn i de departema 
tale korridorer, så de oppfatt 
problemets aktualitet denne gan
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STUDENT
POLITIKK: 
NSU 
søker folk

Lærerstedsutvalget i 
Tromsø trenger flere folk. 
De går inn i et nytt seme- 
ster med delvis ny arbeids- 
stil. Målet er å denne gang 
jobbe mer konsentrert med 
enkelte saker. Stortings- 
melding om høyere utdann- 
else og velferdsloven er to 
klare satsingsområder.

Men skal arbeidet bære 
frukter, trengs flere med- 
arbeidere. Derfor vil alle 
som er interessert i å drive 
med studentpolitikk bli tatt 
imot med åpne armer. Hen- 
vend dere til Trude Rath 
Olsen, SU-kontoret, UB- 
kj elle ren.

SU-seminaret
Selv om det ennå er en 

stund til, er SU alt i gang 
med å planlegge sitt stu- 
dentpolitiske seminar. Pro- 
grammet er ennå ikke klart, 
men vil sannsynligvis 
foreligge til neste nummer. 
Men tid og sted er avgjort: 
Skibotn er stedet nå som 
før, og det legges til helga 
14.-16. mars. Så vet man 
det, og interesserte kan set- 
te kryss i almanakken.

Senter
ungdommen 

. og velferds
loven

d Senterungdommen har 
;a vedtatt en uttalelse om vel- 
1S ferdsloven, som de bl.a. har 
31 sendt til SP stortingsgruppe 
s og Ragnhild Q. Haarstad, 
j hva som nå enn måtte ligge in . j . bbli * 1 det

Harald Nordberg er en av flere 
studenter som har kommet opp i 
problemer med å få Oand.Mag.- 
-tittel. Han og andre har begynt 
på et årsstudium i bedriftsøko
nomi som distansestudent ved 
Nordland DH. Dette studiet er 
det samme som Friundervisninga 
nå tilbyr i Tromsø med stor suk- 
sess. Harald Nordberg hadde 
planlagt å bruke dette faget i sin 
Oand.Mag., men dengang ei.

CAND.MAG.-REGLENE
Det kreves 70 vekttall pluss ex.- 

phil. for å bli såkalt «interfakultær 
Oand.Mag.», det vil si uten insti- 
tutt-tilknytning. Hvis du skal ta 
hovedfag, må du ha institutt-tilk- 
nytning, og da er det andre krav. 
Av de 70 vekttallene, må 30 vekt- 
tall være innenfor et fag, og 20 in
nenfor et annet fag. De siste 20 
vekttallene kan du hente fra hvor 
som helst på Universiteter og 
høyskoler som er godkjent. For 
eksempel vil du være cand.Mag. 
med mellomfag i engelsk (30 vekt
tall), grunnfag i samfunnsviten- 
skap (20 vekttall) og 20 vekttall 
realfagsemner. De siste vekttal
lene kan også være fra et år på læ- 
rerskolen. Det meste blir god- 
kjent, under betegnelsen «uspesi- 
fisert grunnfag».

BEDRIFTSØKONOMISTUDIET
«Jeg har, etter eksamen på 

Nordland DH, mellomfag i sosi
aløkonomi, grunnfag i bedriftsø- 
konomi og 20 vekttall realfagsem
ner; 5 vekttall statistikk og 15 
vekttall data, pluss ex.phil. Jeg sy
nes det er rart at Universitetet 
ikke vil godta denne kombina
sjonen. Og det vil de ikke, har jeg 
fått opplyst på Studieavdelinga», 
forteller Harald Nordberg.

Utropia har spurt seg for, og 
det virker som om Oand.Mag.- 
reglene ikke faller ut til Nord- 
bergs fordel. Eksamensinspektør 
Solveig T. Leithe forklarer saken 
slik: «Nå må jeg ta det forbehold 
at saken ikke er undersøkt til 
bunns, i og med at Nordberg ikke 
formelt har søkt om Oand.Mag.- 
-tittel. Men såvidt jeg vet, vil år
senheten i bedriftsøkonomi bare 
telle som et uspesifisert grunnfag.
I så fall må Nordberg ha en annen 
sammensetning av sine vekttall i 
realfag for å bli Oand.Mag. Han 
blir Oand.Mag. med 20 vekttall 
realfag innenfor samme fag, sam
men med sosialøkonomien og be- 

kunne gi grunnlag for tjeneste- 
ansiennitet.

På spørsmål fra Kultur- og vi- 
tenskapsdepartementet har For- 
bruker- og administrasjonsdepar
tementet vurdert saken. Og de- 
partementet skriver i sitt svar av 
29. november 1985 følgende:

«Forbruker- og administra- 
sjonsdepartementet finner ikke å 
kunne samtykke i at tillitsverv 
som nevnt i Kultur- og vitenskaps
departementets brev medregnes i 
tjenesteansienniteten ved even- 
tuell tilsetting i Staten».

jg Senterungdommen me- 
j ner at opplegget med en 
i samskipnad for hver høys- 
koleregion, vil føre til for 
store samskipnader. Videre 
mener de at brukerstyring 

I må innføres der studentene 
i ønsker det. De går også i 
: mot at det blir gjort unntak 
fra aksjelovens bestem- 

I meiser når det gjelder til- 
bakekallingsretten. Dvs. at 

i studentene etter senterung- 
dommens syn skal ha til- 
bakekallingsrett på sine sty- 
rerepresentanter.

Derimot blir det ikke 
sagt noe om det mest bren- 
nende spørsmålet: Organi- 
sasjonsprinsippet.

rjenesteansienitet

Universitetet i Oslo har på initi- 
iiv fra to tillitsvalgte, tatt opp 
Tørsmålet om tillitsverv ved uni- 

5 jrsitetet eller samskipnadens or- 
msisasjoner senere kan bli med
iet i tjenesteansienniteten ved 
fentuelle ansettelser i universite
ts administrasjon. I prinsippet 
1 denne saken også gjelde til- 
sverv ved andre universiteter og 
jtyskoler.
Saken var til uttalelse hos 

^orsk Studentunion, som mente 
1 studenttillitsverv som anses 
llT1 heltidsbeskjeftigelse, må

ØKONOMISTUDENTER
NEKTES CAND. MAG.

Sett deg inn i Cand.Mag.-reglene! Hvis du 
har en litt uvanlig fagkombinasjon kan du få 
en lei overraskelse. Studenter som nå tar 
grunnfag i bedriftsøkonomi på distanse har

fått vite at faget ikke kan brukes som grunnfag 
i Cand. Mag.-graden. Heldigvis er det mulig at 
reglene snart blir endret.

UTROPIA:
Harald Gjesvik
Bjørn Erlandsen (foto)

Å

TULLETE REGLER: Med grunnfag i Bedriftsøkonomi stiller Harald 
Nordberg sterkt på arbeidsmarkedet, men han får ikke innpasset faget i 
en cand.Mag.-grad ved Universitetet i Tromsø.

driftsøkonomien». Hvordan skal 
studenter gå fram for å finne ut 
om deres fagkombinasjoner vil bli 
godkjent til cand.Mag.? Leithe 
svarer: «Man må søke til studieav- 
delinga. Sammen med søknaden 
må vedlegges pensumlister, stu
dieplan og eksamensvitnemål fra 
det studiet man har tatt. For en 
mer uformell vurdering er det ba
re å gå til studieveilederne, som 
har behandlet mange slike saker 
og kjenner problemene».

NYE REGLER?
cand.Mag.-reglene er innvikle- 

de, de varierer fra institutt til in
stitutt, og mange saker må av
gjøres etter individuell søknad.

Den besværlige teknologien
Var det et sted man kunne forvente de beregnet riktig, så var det - 
på EDB-sentret. Men selv der er det ikke så greit. De nye datamas
kinene som skal betjene datafagelevene, viste seg å ha sprengt ka
pasiteten i utgangspunktet. Discettene var for små, og nye måtte 
bestilles.

UTROPIA: Harald Gjesvik

Meningen var at hver student 
på data nå skulle få sin egen konto 
på discettene. (Det vil si egen la- 
gerplass for det man skriver, for 
oss uinnvidde). Men så viste det 
seg at selve systemet (det som 
gjør at maskinen i det hele tatt 
virker, for oss fortsatt....) tok så 
stor plass at den gjenværende ka- 
pasiteten ble alt for liten. Så i ste- 
det for at alle fikk hver sin konto, 
må nå alle dele en konto. 

cand.Mag.-graden er viktig, både 
for opptak til hovedfag og for 
kompetanse og lønnsforhold i of
fentlig virksomhet. Det er derfor 
en belastning i dag for mange stu
denter at de rett og slett ikke vet 
sikkert hvor langt de er kommet i 
sitt studium. Siste nytt er at det 
kanskje blir lettere å planlegge: 
Administrasjonen ved Universite
tet vil fremme forslag om at også 
«uspesifiserte grunnfag» skal bli 
godkjent som fullverdig

NYE DISCETTER
Nye discetter er bestilt, og skal 

etter sigende være rett rundt hjør- 
net. Men det som blir opplyst til 
Utropias ukyndige skribent som 
problemet, er for den enkelte stu- 
dent å få overført sine data fra 
den felles kontoen, til sin egen. 
Man risikerer at lagret data går 
tapt.

FEILBEREGNING
Det blir innrømmet fra EDB- 

20-vekttallsgruppe til cand.Mag. 
Det opplyser eksamensinspektør 
Leithe: «Vi håper å få vedtatt ut
fyllende regler som gir adgang til 
å innpasse uspesifiserte grunnfag i 
lavere grad. Forslaget vil bli be
handlet i Universitetstinget nå i 
vår. Ikke alt er lett å tolke når det 
gjelder dagens regler, så vi håper 
på at forslaget blir vedtatt. Det vil 
da gjelde fra høsten av, så Harald 
Nordberg vil kanskje få tittelen 
sin allikevel».

sentret at man nok hadde feilbe- 
regnet her. Man hadde undervur
dert størrelsen på selve systemet. 
Det skyldes også manglende in
formasjon fra leverandøren.

Men snart skal de nye discetter 
være på plass, og forhåpentligvis 
går data-transplantasjonen godt.
Og gjør den det ikke, så er det jo 
ikke første gang de arbeidsbespa- 
rende datamaskiner fornøyd har 
gumlet i seg diverse timers arbeid.
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Unib ok har planene klare for et 95 m2 forretningsbygg i 
Breivika. Bare formaliteter gjenstår, og kiosken kan stå 
ferdig i løpet av kort tid. Butikken skal etter planen inne
holde vanlig kiosk og Unibok-avdeling. Det er også mulig 
at man vil selge matvarer.

UTROPIA: Bjørn Brox

Hatten av for Unibok og fir- 
maets nye sjef, Per Arnold 
Dyrkorn! I flere år har studen- 
tene på Universitetet ergret 
seg over at det har vært mulig 
å få handlet selv den enkleste 
ting ute på Universitetsområ- 
det. Nå har Unibok i styremø- 
te av 5. februar vedtatt å sette 
opp et midlertidig bygg for å 
avhjelpe behovet inntil det 
kommer permanente lokaler 
om noen år. I 1988 står 4. byg- 
getrinn på Universitetet fer
dig, det såkalte «Velferdsbyg- 
get», som vil huse blant annet 
Unibok.

KIOSK, BØKER OG MAT
VARER?

Det er ikke endelig avgjort 
hvilke varer Unibok vil satse 
på å selge i butikken. Sjefen 
på Unibok, Per Arnold Dyr- 
korn, sier: «Det vi tenker oss 
først og fremst, er vanlige ki- 
oskvarer, et bredt utvalg av 
nasjonale og internasjonale 
aviser, kontorrekvisita. Jeg 
kan også tenke meg å satse litt 
offensivt på det mer og mer se- 
riøse tegneseriemarkedet, der 
utvalget er dårlig i Tromsø. En 
annen ide vi har, er å tilby folk 
å selge bøker for Unibok, på 
den måten at vi henter bøkene 
inne i byen på dagen. Noen re- 
gulær bokhandel kan det ikke 
bli i Breivika før vi flytter inn i 
4. byggetrinn i 1988».

Kan det bli snakk om mat- 
varesalg? Det er et stort pro- 
blem hos mange studenter at 
de må dra fra instituttet før 
fem for å få kjøpt seg melk og 
brød. Dyrkorn svarer: «Det 
har vi ikke tenkt så nøye gjen- 
nom. Men det er ingenting 
som hindrer oss i å tilby kolo-

nialvarer i kiosken. Vi har to- 
talt mellom 50 og 60 m2 salgs- 
flate i bygget, så det skulle væ- 
re visse muligheter. For oss er 
vareutvalget en ren markeds- 
vurdering. Dersom studentene 
vil handle matvarer hos oss, så 
tilbyr vi det gjerne».

KIOSK TIL SOMMEREN?
Det er ikke fattet noe ved- 

tak om fremdriftsplan for for- 
retningsbygget. Men det skulle 
ikke være snakk om noen lang 
byggeperiode. Man satser 
nemlig på ferdige brakke-mo- 
duler fra Moelven Brug satt på 
hjul. Det betyr svært kort 
«byggeperiode», i og med at 
det blir null fundamentering 
og svært lite snekkerarbeide. 
Det eneste som vil ta tid er 
innredning av butikklokalet. 
Som det går fram av tegningen 
blir det et svært enkelt bygg. 
Det må det også være skal det 
være økonomisk forsvarlig å 
sette bygget opp. Det skal jo 
bare stå i to-tre år til 4. byg- 
getrinn kommer. Slik bygget 
ser ut på tegningen, ligger pri- 
sen allikevel på over 800.000. 
På styremøtet 5.2. ble det be- 
stemt å ta av det runde taket, 
samt sløyfe fundamentering 
for å spare penger. Men klarte 
således å presse kostnadso- 
verslaget ned i rundt 550.000. 
Styggere, men billigere. Ei 
vurdering helt i tråd med stu- 
dentenes interesser. Med det 
opprinnelige overslaget var 
det nemlig ikke lønnsomt å 
sette bygget opp i det hele tatt.

MANGE NYE PLANER
Unibok har fått en del av 

TV-stua på «Fyll og Bråk» for

å bruke som lager for bedrift- 
en. Dårligl lagerplass har vært 
et problem. Det har gjort det 
umulig å kjøpe inn i stort, noe 
som har gitt høye priser. På 
rekvissitesiden vil Unibok nå 
satse på å bygge opp lager i et 
bredt produktspekter. I følge 
Dyrkorn er dette lønnsomt 
fordi, man nå kan kapre stor- 
kunder på rekvisitasiden som 
før handlet hos andre. Allere- 
de har bedriften halt i land en 
storkontrakt til Fylkeskom- 
munen, blant annet materiell 
til alle videregående skoler i 
fylket. «Med dette har vi vist 
at vi er konkurransedyktige.

Vi satser nå på å øke vårt salg 
til Universitetet, som ikke 
handler så mye hos oss. For 
studentene gir dette fordeler i 
form av lavere priser og det vil 
bli salg fra tid til annen». Det- 
te forteller Sjefen på Unibok, 
Per Arnold Dyrkorn.

Det vil også bli forandringer 
når det gjelder boklageret. 
Unibok har et lager på 5 milli- 
oner med bare 8 millioner i 
omsetning. Det gir ei omløps- 
hastighet i lageret på 2, bare 
halvparten av det som er van- 
lig i bokhandlerbransjen. «Vi 
må få bort den litteraturen 
som ikke selger. I Trondheim 
på Tapir har man gjort visse 
fagområder til rene pensumli- 
steavdelinger. Man har kuttet 
ut all litteratur utenom huma- 
niorafagene utenom det som 
er på pensumlistene. Det kan 
bli aktuelt her også. Vi driver 
nå og kartlegger salget på de 
ulike fagområdene. Vi må pri- 
oritere de fagene der studen- 
tene vil kjøpe bøker. I Trond- 
heim viste det seg at det var

NYE TAKTER: Det er fres over Unibok under sin nye sjef, P 
Arnold Dyrkorn. Siste nytt er kioskplaner i Breivika.

realfagene som solgte best. 
Der er realfagene nå 30% pen- 
sumfag, mens humaniorafage- 
ne er 100% pensum. Her oppe

har vi ennå ikke tatt noen l 
stemmelse. Vi vil se hvord 
salget utvikler seg», opplys 
Unibok-sjefen.

MSX DE'f?

THAILAND - SINGAPORE
Vi er B1LL1GST til ferieparadisene i Østen. Greie vilkåi
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Bankok Kr. 3240,-
Peking Kr. 4250,-
Tokyo Kr. 4200,-
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BILLIGST TIL OSTEN!
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NYE STUDENTER NYE STUDENTER NYE STUDENTER

TANKEN PÅ
SKREMMER
«Vi snakker mye privatøkonomi, både om den vi 
har nå og ikke minst om den vi kommer til å få 
etter endt utdannelse». Det er de to nybakte stu
dentene Mar gr ete Gaski fra Tana og Børre Even- 
seth fra Tromsdalen som sier dette. Begge gikk ut 

av videregående skole sist vår, tok ex.phil, i høst 
og har nå begynt på D-100. Utropia har hatt en 
prat med dem om det å begynne på universitetet; 
hvorfor de har gjort det, om erfaringer så langt og 
om refleksjoner de gjør seg om framtida.

UTROPIA: Torunn Pettersen

En sen januarformiddag like 
etter semesterstart, mens sola 
ennå nøler bak fjellene, befinner 
vi ossi en sofakrok på IMR sam- 
men med to påtroppende D-100 
studenter. Dette er deres første 
semester etter ex.phil., og vi be- 
gynner med å spørre:- Hva fikk 
dere til å begynne på Universite- 
tet i Tromsø oghvorfor akkurat på 
datafag?

Margrete Gaski fra Tana i 
st-Finnmark er først ute: - Jeg 
har lyst til å få meg en utdannelse 
utover videregående skole, men 
vet ikke helt til hva. Den måten, 
universitetsstudier er lagt opp på, 
med mulighet til å ta enkeltfag og 
kortere kurs, gjorde derfor at jeg 
algte å begynne her mens jeg 
tenker meg om. En fordel med 
universitetsstudier er jo også at 
man står nokså fritt i yrkesvalg 
etterpå, selv om man til en viss 
grad spesialiserer seg. At D-100 
ble det første faget, er nok litt til
feldig, og bare framtida kan vise 
om jeg velger å «bli noe» på 
grunnlag av universitetsfag eller 
hopper over på noe annet etter 
hvert.

- Det er forsåvidt noe av det 
samme som brakte meg hit, sier 
Børre Evenseth. Han er Troms- 
daling og altså (relativt) innfødt i 
universitetsbyen. - Jeg er nokså 
sikker på at sosialøkonomi er det 
fagområdet jeg vil satse på, og jeg 
kunne forsåvidt valgt andre lære
steder. Men også for meg er det 
selve universitetsstudiestrukturen 
som gjør utslaget. Jeg er aktiv 
langrennsløper og det er fint å 
kunne tilpasse studieprogresjonen 
etter hvor mye tid jeg vil bruke på 
idretten. At jeg begynner med 
D-100 i stedet for sos.øk. nå, har 
praktiske årsaker. Jeg regner 
dessuten med at det jeg lærer der 
blir nyttig uansett.

AV TROMSØ
Børre sier videre at selv om han 

ikke kan ta full sos.øk. utdanning 
ved UiTø, betyr det så mye å ha 
muligheten til å bo hjemme, ikke 
minst økonomisk, at han vil fort- 
sette med det så lenge som mulig. 
- Så får jeg reise når det blir nød- 
vendig, og ting kan jo skje med 
fagtilbudet her før den tid kom- 
mer, sier han.

- Apropos: Tromsø har hatt 
universitet i over 10 år nå. Har du 
inntrykk av at det er en mulighet 
Tromsø-ungdom regner med når 
de planlegger en teoretisk utdann
else? - Både ja og nei. Mange 
gjør det, men ennå har nok enkel
te en noe nølende holdning. Det 
betyr ikke nødvendigvis at de ikke 
begynner her, men de bruker litt 
tid på å bestemme seg. På ex.phil, 
i høst la jeg merke til flere som 
var russ her i byen to, tre år før 
meg. Jeg vil i den sammenhengen 
nevne at jeg tror Studentradioen 
er med på å gjøre flere fortrolig 
med universitetet og det det står 
for, og det synes jeg er positivt.

Også Margrete har valgt Trom
sø foran de andre universitetsby- 
ene. Ikke nødvendigvis fordi det 
er den nærmeste i forhold til 
hjemstedet Tana, men fordi hun 
hadde hørt så mye bra om miljøet 
i byen. - Jeg ville valgt Tromsø 
uansett hvor byen lå...

NY TILVÆRELSE
Det er ikke alle som «fikser» 

overgangen fra skoleelev til stu
dent. Både faglig og sosialt er det 
mange utfordringen som må tak
les, og det er ikke like lett be
standig.

- Jeg kavet nok litt rundt i be
gynnelsen, sier Margrete på spørs- 
mål om hvordan det var å komme 
hit i høst. Å studere er jo annerle
des på så mange måter, så man 
må vel regne med en viss innkjø- 
ringsperiode. Jeg føler meg mer 
«strukturert» ved begynnelsen av 
dette semesteret enn jeg gjorde 
før jul. Dessuten var jeg så heldig 
at jeg hadde kjente her fra før - 
og enda heldigere var jeg ved at 
jeg kunne dele leilighet med to av 
dem. På den måten slapp jeg unna 
det jeg har inntrykk av er de stør
ste vanskene med å komme ny til 
byen; å starte på bar bakke når 
det gjelder bekjentskaper og å fin- 
ne et høvelig sted å bo. Utfra det 
jeg hører fra medstudenter, er jeg 
litt sjokkert over hvor dårlig botil
bud studentene i Tromsø har!

- Vi to er nok priviligerte, sky
ter Børre inn. - Jeg bor jo hjem
me og jeg har mitt gamle sosiale 
miljø. Men jeg opplever også at 
andre er både fortvila og frustrer
te over praktiske og sosiale vans
ker ved å være ny student. Når det 
gjelder å få venner tror jeg kan- 
skje at den tida ex.phil varer, er 
litt kort til det, men man stifter jo 
hele tida nye bekjentskaper, sær
lig på kollokviegruppene.

STUDENTHUSET BRA
- Og på Studenthuset, ivrer 

Margrete. - Det er et kjempefint 
sted å treffe folk på, særlig den 
første tida. Bekjentskapskretsen 
utvider seg stadig ved at du kjen- 
ner noen som kjenner noen osv. 
Og så er jo prisene der over- 
kommelige! Jeg syns at det er flott 
og viktig at vi har et slikt sted, selv 
om studenter også benytter seg av 
det øvrige utestedstilbudet i byen.

Hun blir litt mer ettertenksom 
når hun sier at vi nok likevel Lur- 
de være litt flinkere til å føle an
svar overfor hverandre. Det kre- 
ves mye initiativ av den enkelte 
for å bli kjent med nye.

Ikke alle er like utadvendte og 
det er nok desverre en del som er 
mer alene enn de har lyst til å væ- 
re.

Husk det neste gang dere plan
legger et eller annet med de ny
vunne vennene.

ØKONOMIEN AVGJØRENDE
På dette tidspunktet av samta-

Margrete Gaski og Børre Evenseth: Vi trives i studentrollen, men tanken på gjelda skremmer. Foto: Tage 
Stabell-Kulø.

len har vi alt flere ganger kommet 
inn på temaet studentøkonomi 
mens vi egentlig har snakket om 
andre ting. Skjønt egentlig - det å 
ha eller ikke ha (nok) penger er 
temmelig avgjørende for det me
ste av tilværelsen. Og det fremgår 
etter hvert at i dag plages man av 
tanken på lån & gjeld allerede 
som helt fersk student. Tidligere 
tok det i det minste noen semestre 
før tanken ble alt for påtreng
ende.

- Vi snakker mye privatøkono- 
mi, sier Børre. - Om at dagens 
satser fra Lånekassa er lave, men 
mest om hvordan det blir når låna 
sal betales tilbake. Det vi hører 
og ser om stadig hardere til- 
bakebetalingsvilkår, skremmer 
mange fra å ta opp fullt lån - eller 
lån i det hele tatt. Dermed er man 
prisgitt velvillige foreldre og/eller 
deltidsjobb - med de konsek- 
venser det har. Jeg tror at tanken 
på gjelda fører til at en del stude
rer kortere tid enn de egentlig 
kunne tenkt seg, og at en del vel
ger fag for mye utfra matnytte i 
stedet for utfra interesse. Jeg sy
nes det er svært betenkelig at det 
gis så dårlige økonomiske vilkår 
for dem som ønsker å utdanne seg 
her i landet.

URETTFERDIG
Margrete forteller at hun allere

de har bodd hjemmefra tre år for 
å gå på videregående skole, og det 
merkes økonomisk. - Jeg synes 
det er mange underlige regler når 
det gjelder tildeling av lån og sti- 
pend, og opplever det som urett

ferdig at det skal være så mye dy
rere for oss fra utkantene å skaffe 
seg en utdannelse.

Børre er enig, og sier at han i 
blant nesten fr dårlig samvittig
het når han ser hvor priviligert 
han er som kan bo hjemme til 
langt ut i utdannelsen og dermed 
komme mye billigere fra det enn 
mange av medstudentene.

FORVIRRENDE
- Norsk Studentunion (NSU) er 

studentenes «fagforening» og job
ber blant annet med studentøko
nomi før og etter studiene. Har 
dere inntrykk av at nye studenter 
er oppmerksomme på det denne 
organisasjonen og andre studen
torgan jobber med?

- Nei, sier Margrete, jeg tror 
egentlig ikke det. Det er temmelig 
forvirrende når det gjelder både 
«lokale» og «nasjonale» studen
torganer, og hvis du ikke er spe- 
sielt interessert på forhånd, tror 
jeg det tar lang tid å få oversikt 
over dem og deres funksjoner. 
Både hun og Børre mener at in
formasjonen derfra er for til
feldig. - Det er plakater og opp
slag overalt, men man aner ikke 
hvor man skal se etter hva. Det 
burde være mer systematikk i det 
hele!

Litt interessert er nok likevel 
disse to. Ingen av dem avviser helt 
tanken på å bli med i en eller an
nen for for organisert studentvirk- 
somhet når de bare blir litt varme- 
re i trøya som student - hvis ikke 
deltidsjobben tar for mye tid... Så 

her har de ulike studentorganene 
en oppgave: Lag bedre og mer 
oversiktlig informansjon, så hjel
per det kanskje litt på interesse og 
rekruttering.

MEN VI TRIVES...
I løpet av samtalen har janu- 

ardagen blitt stadig mørkere, og vi 
blir minnet om at tross det første 
solgløtt er det ennå lenge igjen til 
det blir «mykje lys» og -om ikke 
mykje varme» så i hvert fall var- 
mere. Og på samme måte som 
årstidene utgjør en slutta krets, er 
vi i denne lille samtalen tilbake til 
utgangspunktet, nemlig studier og 
universitetet som sådan.

Børre mener f.eks. at det er et 
tankekors at universitetsstudier er 
så teoretiske, men konkluderer 
med at det er bra å kunne fordype 
seg. Så får det praktiske komme 
etterpå. Margrete er en smule ir
ritert over ansker med å kom- 
binere ulike kurs på IMR og kun
ne iblant ønska seg et mer fast
tømra opplegg. Men også hun 
konkluderer med at man jo da vil
le miste noe av det som nettopp er 
fordelen ved universitetet; mulig
heten til å velge fag og tempo - 
den grd økonomien tillater det, 
som de begge sier.

Og den setninga får bli stående 
som oppsummering for denne 
samtalen med to studenter som 
tross sine betenkeligheter ikke nø- 
ler med å si: - Hva som enn måtte 
komme siden - akkurat nå trives 
vi som studenter ved Universitetet 
i Tromsø.

GJELDA 
ALLERDE



6 UTROPIA

LISSA - LAVMÆLT OG GROTESK!
UTROPIA: Even Arntzen

Poesi i skyggen 
av St. Pauli ?

For noen måneder siden gav Ex 
Libris forslag ut ei illustrert «ero- 
tisk beretning, øm og lyrisk, men 
ikke uten glimt og ironi», (ifølge 
forlaget!)

Nåvel.
Videre heter det seg at dette 

enestående verk» (fortsatt ifølge 
forlaget!) er vesttyskeren Horst 
Janssens første skjønnlitterære 
verk på norsk.

Og for å ha sagt det med en 
gang: boka bærer et altfor tydelig 
preg av å være skrevet i Hamburg, 
bak billedmaterialet anes kon- 
turene av såvel Reeperbahn som 
St.Pauli.

I grove trekk dreier dette 
(mack-)verket seg om Phyllis - en

LESERINNLEGG
Korreksjon om 
studenthuset

Beklager Gjesvik, men det er 
en del feil i din artikkel i forrige 
nummer som er viktig å rette opp. 
Derfor:

1. Målet med Studentsamskip
nadens deltakelse er å utvikle et 
allaktivitetshus for studenter ved 
Universitetet.

2. Huset kjøpes og renoveres av 
Samskipnaden.

3. Studenthuset vil bli drevet av

Beklager, Ødegård 
magaplask

At Ødegård ikke nærer de var
meste følelser for Utropias dek
ning av Samskipnaden har vi 
lenge vært på det rene med, men 
at hans første forsøk på konkret 
kritikk skulle ende i et så gedigent 
mageplask for Ødegårds del, var 
dog mer enn vi turde håpe. - Må 
vi be alle kritikere ta lærdom her
av, og legge seg på et tilsvarende 
nivå. I så fall går redaksjonen go
de dager i møte.

Ødegård har altså funnet feil, 
«som de er viktig å rette opp» i 
min artikkel. La det bare være 
nevnt at det var to sammenheng- 
ende artikler, hvilket skulle være 
lett å se, før vi går over på de fire 
punkter det er så viktig å rette 
opp:

1. Jeg går ut fra at Ødegård sik
ter til at jeg skrev: «Målet er å få 
ned de faste utgiftene, samt drive 
mer rasjonelt». Dette er altså feil, 
for målet er et allaktivitetshus.

Godeste Ødegård; det er mulig 
du tror at så lenge du selv ikke 
vari bildet, så var målet med huset 
og få til et konkurstruet unders- 
kuddsforetak. I så fall tror jeg 
ikke så mange deler din oppfat
ning. Jeg, og flere med meg, har 
hatt den naive oppfatning at målet 
med et studenthus alltid har vært 
et allaktivitetshus for studenter. 
Dette har ikke vært så lett, og 
man har i det siste hatt store øko
nomiske problemer. Især fordi de 
faste utgiftene har vært for høye, 
og driften ikke rasjonell nok. 
(F.eks. ingen inntekter om som
meren, men utgifter til husleie, 
vann og kloakk m.m.).

Så når samfunn og samskipnad 
går i samarbeid, så er det for å lø
se økonomiske problemer, ikke 
fordi noen har kommet på den ge
niale idé og bruke studenthuset til 
studenthus. Målet med å trekke 
inn samskipnaden er å sikre øko- 

ung søt og livsglad jente på 17-18 
år, som roter litt med ord og ut- 
trykk og som heller ikke er helt 
stødig i de enkleste regneopera- 
sjoner, men som forøvrig ikke sy- 
nes å ha problemer med å gi en 
anatomisk nøyaktig beskrivelse av 
det som foregår på slottet Alter- 
brunn: tre jenter og tre gutter har 
i tre måneder låst seg inne i dette 
slottet for utelukkende å vie seg 
til elskovsakten. - Vi får en noe 
poetisk, men svært klisjéaktig be- 
skrivelse av slottet, omgivelsene 
og beborene. Og midt oppi alle 
disse viltre og vellystige lekene, 
dirrer undertoner av død og me- 
lankoli -. Dette eksponeres særlig 
gjennom illustrasjonene som in- 

et aksjeselskap hvor Studentsam
funnet har aksjeflertall (3/5). De 
øvrige eienandeler vil innehas av 
Samskipnaden.

4. Denne løsningen forutsettes 
styret i Studentsamskipnadens 
godkjennelse. Dette vil bli avklart 
i løpet av måneden.

Tor Ødegård 
Studentsamskipnaden

nomisk forsvarlig drift. Målet med 
studenthus - er studenthus.

2. Jeg har skrevet en artikkel 
om at samskipnaden skal kjøpe og 
pusse opp huset. Dette er feil, for: 
«Huset skal kjøpes og reoveres av 
Samskipnaden».

Javel, nei. Vi må ha hatt for- 
skjellige logikkurs til forbreden- 
de, Ødegård. Dette flyr for hyt 
for meg.

3. I andre del av oppslaget om 
huset og samfunnet har jeg et eget 
underavsnitt med tittelen: Ak
sjeselskap. Det lyder i sin helhet:

AKSJESELSKAP
Nå som samskipnaden er blitt 

eier av huset, vil driften foregå i 
regi av et aksjeselskap med repre
sentanter fra samfunnet og sam
skipnaden. Aksjekapitalen er på 
50.000, 20.000 på samskipnaden 
og 30.000 på samfunnet. Sam
funnet får sin del i foræring fra 
samskipnaden. Det betyr et styr- 
eforhold på 3 til samfunnet mot 
samskipnadens 2 i det styret som 
vil stå for husets drift. (Sitat 
slutt).

Ikke bare har vi hatt forskjel- 
lige logikkurs, men Ødegård har 
tydeligvis, i motsetning til under
tegnede, hatt ny matematikk på 
gymnaset. I min tid kunne både 
30.000 av 50.000 og forholdstallet 
3 til 2, uttrkkes som 3/5. Men, 
men, tidene skifter.

4. Jaså ja, vedtak i Student
samskipnaden forutsetter at de 
vedtas i Studentsamskipnaden. 
Ønsker dere å opplyse om flere 
revolusjonære orgnisasjonsprin- 
sipper så ikke ring oss - vi ringer 
dere.

Jeg kunne selvfølgelig frem- 
hevet at endelig vedtak ikke 
forelå i Samskipnaden. Men dels 
var det Ødegård selv som kom til 
avisen og sa at nå var saken så

PORNO 
FOR SV'

Høsten 1982 hadde Janssen ei 
utstilling på Munch-Museet. Det
te er faktisk (tro det eller ei!) den 
største publikumssuksessen i mu
seets historie; over 50.000 til- 
skuere besøkte utstillinga. Og 
man trenger ikke å ha stor fantasi 
for å gjette seg til hvilke gjen- 
nomgående temaer motivene bar 
preg av og spørsmålet blir selv
følgelig også denne gangen: er 
dette pornografi eller erotisk 
kunst?

neholder klare elementer av per- 
vertet og grotesk erotikk - ak
kompagnert av ymse Lolita-fakto- 
rer, eller kanskje helst Lolita-fan- 
tasier hos den utøvende kunst
neren Janssen.

Rettelse til artikkelen 
om semesteravgifta

Artikkelen i Utropias forrige 
nummer signert Torunn Pettersen 
og Bjørn Brox var svært uklar, og 
bærer preg av at Utropia ikke var 
tilstede ved Studentrådets møte. 
Vi ser det som naturlig at Ut
ropias journalister er tilstede ved 
møter der de har saker de gjerne 
vil følge opp. Dette gjør det enk- 
lere både for dem og oss å unngå 
eventuelle misforståelser.

Saken er enkel Ved Student- 
samskipnadens budsjettbehand
ling ble det klart for Studentuval- 
get at der ikke fantes midler til fi
nansiering av en halvtids Studen- 
tutvalgsleder. For å nå denne mål
setting ble det fremlagt forslag om 
å øke semesteravgiften. Dette 
vedtok Studentrådet, og vi fikk et 
lønnet lederverv i Studentutval- 
get.

Vi finner ingen regler som til
sier at det kun er Hovedallmøtet

Svar fra artikkelforfatterne:

Politisk uenighet 
eller rettelse?

1) Først til overskrifta deres: 
Det er ingen rettelse å gi uttryk 
for motstridende syn på en sak! 
Eller tror underskriverne at dere 
sitter inne med en studentpolitisk 
fasit som gjør deres synspunkter 
til de eneste rette?

2) Utropia kan ikke være til ste
de på møter for å dekket saker før 
det er blitt saker av det. Utropia 
har uansett ikke kapasitet til å væ- 
re tilstede på et hvert studentpoli- 
tisk møte, men må ofte holde seg 
til saspapirer og referater.

godt som i boks, dels hadde jeg 
den tilliten til samskipnadens 
ledelse at de ikke brukte over et 
halvt år på å jobbe med et pro
sjekt, uten å være noenlunde for
visset om at de hadde dekning i 
sitt eget styre. Hvis det var naivt, 
får jeg bare beklage det.

Så alt i alt Ødegrd, hvis du 
ønsker å så tvil om avisas trover
dighet med «korreksjoner», bør 
du for fremtiden prøve å være i 
nærheten av å påvise feil. Kanskje 
det hadde vært en idé å søke råd 
hos en ekspert på område; Egil 
Sundar. Ikke fordi jeg har særlig 
sans for mannen, men i-forhold til 
dette forsøket ditt, fremstår han 
som rene elegantieren når det 
gjelder politisk press på media.

Harald Gjesvik

ERE
Ett er iallfall sikkert - skal man 

driste seg til å gjette på en even- 
tuell intensjon bak denne boka, er 
det nærliggende å skjele til for 
eksempel et blad som Oupido. 
Oupidotanken er i seg selv grei 
nok - vekk med myter og tabu- 
forestillinger i seksuallivet. 
Men;— lykkes det?

Oupido har ikke lyktes, - Horst 
Jansen har i enda mindre grad 
lyktes:

Dette er 30-tallspornografi og 
svært lite mer. (Til slutt kan jeg 
ikke unnlate å nevne at språk
føringa er svært slett - hvorvidt 
dette skyldes den norske over
setteren vet imidlertid ikke 
jeg--.).

LISSA

som har myndighet til å heve se
mesteravgiften.

Studentrådsvedtaket har ikke 
noe med Hovedallmøtets vedtak å 
gjøre. Det er en egen sak som 
kommer i tillegg til velferdspotten 
som ble definert på Hovedallmø
tet. Studentrådet fattet denne be
slutning som en bevisst styrking av 
Studentutvalget.

Vdere finner vi språkbruken i 
overskriften for krass i forhold til 
artikkelens innhold, og i forhold 
til det som er sakens realiteter. 
Påstanden om bevisst «triksing» i 
Studentutvalget er farlig sterk når 
denne saken er vedtatt av studen
tenes høyeste organ mellom Ho- 
vedallmøtene, Studentrådet.

Trude Rath Olsen 
Sølvi R. Lorentzen 

Anne Solheim 
K. Sivarajah 
Tor Ødegård

3) Hvis brevskriverne ikke fat
tet hvorfor Utropia tok opp denne 
saken, kan vi repetere følgende:

Da det finnes et større behov 
for penger i studentorganene (SU, 
TSI, Studentradioen og Utropia) 
enn det er penger å hente i Sam- 
skipnaden, mente noen at HAM 
burde ha større innflytelse på pri
oriteringa. Dette ble behandlet på 
de to siste HAM før jul og fikk 
klar oppslutning til tross for SUs 
uttalte motvilje.

Det endelige vedtak sa at hvis 
man kunne trekke mere av seme- 
steravgiften ut til de rene student- 
aktiviteter, skulle dette fordeles 
likt på de fire ovenfornevnte stu
dentorganer.

Dette førte til at SU, som de tre 
andre, ikke fikk økonomi til å 
gjennomføre alle sine ønsker.

Dette var faktisk hele inten
sjonen med å ta det opp på HAM. 
Ingen kunne få oppfylt sine behov 
fullt ut, derfor måtte HAM ha et 
ord med i laget når det gjaldt for
deling.

Dette kunne altså ikke SU finne 
seg i, og man fikk sin geniale idé. 
I stendenfor som oss andre å 
foreta rokkeringer på det ideelle 
budsjett, så «oppfant» SU fem 
kroner semesteravgift som var 
kvalitativt forskjellig fra resten av 
semesteravgiften. Et mer gjen-

LÅNEKASSAS 
BEGREDELIGHETER

Renteaksjonen
Samtlige elev og studen- 

torganisasjoner går sammen 
om en renteaksjon i tida 6.-19. 
mars. Der vil det bli stilt krav 
om å få renta ned på 6%, fjer
ne rentes rente samt å få gren
sen for behovsprøvning ned til 
18 år.

På landsbasis er det planlagt 
underskrifts aksjoner og andre 
markeringer.

Hva som vil skje i Tromsø er 
foreløpig uvisst. Enkelte stu- 
dentpolitikere har jo markert 
seg med utbredt motvilje mot 
den rabiate «aksjonslinja». De 
føler det mer komfortabelt på 
styrerommene.

Men følg med fremover, 
kanskje har de planer om å 
overraske oss.

Stadig flere 
inkassoer

Lånekassa har sendt depar
tementet en oversikt over an
tall inkassosaker i perioden 
79-85. Den viser en voldsom 
økning i antall inkassoer og 
søknader om utsettelser.

Mens antallet tilbakebetale
re har økt med 57%, har an
tallet inkassosaker økt med 
232% og søknader om utsettel
se med 205%.

Så hvis Willoch og C0. stev
ner fram litt til, kan de snart 
slå den samlede norske akade- 
mikerstand konk. Så kan vi al
le istemme den gamle kamp
sang fra Oslo vest: Så samles vi 
på børsen......

Helbom 
i beregningene

Mens studentene blir stadig 
fattigere, klarer lånekassa å bli 
sittende igjen med 45 millioner 
kroner i stipend i forhold til 
det som var kalkulert.

Årsaken er at reglene for ut
betaling har vært alt for stram
me, med den nye prosentsti- 
pendmodellen. Lånekassa me
ner derfor at reglene må til
passes, skal man kunne hevde 
at reglementsomleggingen har 
skjedd med uendrede rammer.

Ingen dårlig idé, det.

nomskuelig kunstgrep er det sjel
dent å se.

Dessverre kjøpte både studen
trådet og samskipnadsgruppa det. 
Uten at det gjør SU’s rolle i saken 
noe bedre.

4) Det finnes riktig nok ingen 
formulert regel om hvem som har 
myndighet til å heve semesterav
gifta. Derimot finner man en klar 
sedvane: øking av semesteravgifta 
ved UiTø har alltid vært be
handlet på HAM. Det er nettopp 
poenget med HAM som høyeste 
organ at viktige saker som angår 
alle studenter, skal behandles der. 
Det paragrafrytteri som brevs
kriverne legger opp til, finner vi 
derfor lite fruktbart.

5) Til slutt til overskrifta som vi 
brukte: «Triksing med semeste- 
ravgifta». Hverken der eller i art
ikkelen står det at det har vært 
«bevisst triksing i Student Ut
valget». Faktum er at ei seme- 
steravgiftsøkning har blitt be
handla på en svært uheldig måte, 
og v syns det er betegnende å kal
le denne for triksing. Om det har 
skjedd bevisst eller ubevisst sier vi 
ingenting om.

Bjørn Brox 
Torunn Pettersen
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LESERINNLEGG

«Gedigen kvinnefiasko» setter 
Utropiajournalist Johnny Aak 
som overskrift på sin artikkel om 
det nyoppretta semesteremnet i 
kvinnestudier. Artikkelen er les- 
bar - for dem som ønsker å finne 
eksempel på journalistisk lavmål. 
Knapt for andre....

CITIZEN

•T HELE FAMILIEN

iUtMESTER ftNOfflKW
STORTORGET 3 TL.I C89/R2W5 ■ 9000 TROM*?

Artikkelen sto på siste side av 
Utropia nr. 1 1986. Sannsynligvis 
har ikke leserne av dette stykket 
den aktuelle artikkelen foran seg, 
og jeg skal derfor sitere. I ingres- 
sen (innledninga) skriver Aak: 
«Det har «dessverre» gått ned- 
enom og hjem med oppstarten til 
det nye semesteremnet i såkalte 
kvinnestudier som skulle starte 
opp nå i vårsemesteret». (Mine 
understrekninger). Aak har selv- 
følgelig rett til å mene hva han vil 
om kvinneforskning eller intel- 

ligensnivå hos leserne for den saks 
skyld. Men å skrive «dessverre» i 
anførselstegn, «gått nedenom og 
hjem» samt «såkalte» foran kvin- 
nestudier i ingressen - hvor i all 
verden har Aak lært slik journali- 
stikk? Aak kunne redegjort for 
sitt eget syn i denne saken med å 
intervjue seg selv i stedet for å la 
oppfatningen ose fra et stykke 
som gir skinn av å referere. Hvis 
studiene bare er «såkalte», da kan 
vel Aak selv bidra med et bedre 
navn. Finn Erik Vinje ville sikkert 

tatt imot forslaget med begeist
ring.

I spalte fire refereres så Lisbet 
Holtedahl. (Holtedahl, staves 
navnet. Aak utelater konsekvent 
h foran 1. Å sjekke stavemåten på 
intervjuobjektetes navn burde hø
re til elementærkunnskapen hos 
personer med sete i en 
avisredaksjon). Hele avsnittet er 
refering/sitering av Holtedahl. Så 
kommer siste setningen: «Men det 
ser «dessverre» ut som om det 
(mediaomtale, annonser) ikke har 

hjulpet noe særlig». (Parentesen i 
setningen er min). Hvem står 
egentlig inne for dén setningen? 
Aak eller Holtedahl? Om det er 
Aaks ytring så presenterer han å 
lure inn - uten forvarsel - en yt- 
ring han selv hevder i et avsnitt 
som i helhet er viet intervjuo- 
bjektets uttalelser. Å blande kort 
kalles slikt. Hvis imidlertid Holte- 
dahl også hevdet siste setning, gav 
hun da beskjed om å sette «dess- 
verre» i anførelses tegn?? Mer 
sannsynlig er adet at Aak selv gjør 
ordet «desverre» spedalsk med si
ne anførselstegn. Uansett hva som 
er mininga bak så er dette et grovt 
eksempel på hvordan et inter- 
vjuobjekt ikke skal behandles.- 
gpogså hevdet siste setning, gav 
hun da beskjed om å sette «dess- 
verre» i anførselstegn?? Mer 
sannsynlig er det at Aak selv gjør 
ordet «dessverre» spedalsk med 
sine anførselstegn. Uansett hva 
som er meninga bak så er dette et 
grovt eksempel på hvordan et in- 
tervjuobjekt ikke skal behandles.

Mitt innlegg går ikke på hvor- 
vidt semesteremnet er velkom- 
ment eller ikke. Jeg ønsker bare å 
påpeke at jeg som leser har krav 
på et visst minstemål av journalist- 
isk håndverk fra iallfall redak
sjonsmedlemmene i studentavisa. 
Spar oss Aak i framtida for til
svarende skrivelavmål og hem
ningsløs propagandering for egne 
oppfatninger i artiklene! Aak kan 
skrive leserinnlegg - som alle' an
dre - hvis/når han har noe på hjer
tet. Den journalistikken Aak her 
har presentert, hadde ikke levd 
mange minuttene utenfor redak- 
sjonens aviskurv på den virkelige 
avisarenaen. Nok erfaring til å 
skjønne det, har til og med jeg.

Lykke til videre!
Nils Andreas Masvie, ISV
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UTROPIAS 
kjøp & salgspalte

Medarbeidere søkes til studentavisa. Det er i første om
gang behov for journalister, men også fotografer og folk til 
å arbeide med lay-out er ønskelig. Informasjonsmøte for 
interesserte holdes onsdag 19. februar kl. 15.00 i Utropias 
lokaler i 3. byggetrinn.

Ønskes kjøpt
Assortert samling festtaler, med gode ønsker i hytt og vær. 

b.m. «Rektor og venstremann»

Slåsshansker
b.m. «Praktisk filosofi»

Boka «Hvordan lure mine kreditorer» ønskes av student.
b.m. «Avbetaling»

Einar Gerhardsenes «Tillitsmannen» ønskes kjøpt. God 
økonomi.

b.m. «SU»
Samskipnadsformann ønsker hangglider.

b.m. «Glideflukt mot høyre»
Studenter med lilla sjal ønskes kjøpt.

b.m. «Kvinneseminar»

Selges
Prinsipper

b.m. «Samskipnadsstyret»

Hovedallmøte, lite brukt.
b.m. «SU»

Restopplag med bøker til ex.phil. Ca. 40.000.
b.m. «Filosofiprofessor»

SAMFUNNET - HUSET - SAMFUNNET - HUSET

Samfunnet
er igang igjen..

...med blanke ark, ny frisk og åpne for 
alle nye ideer.

MENY FOR VÅREN -86:
KONSERTER 

DEBATTMØTER
F.eks. 

«STUDENTVELFERD» 
«FREDSÅRET -86» 

«STUDENTENES SEXMORAL OSV. OSV.

Dette er opp til DEG !

Ta kontakt med oss. Vi har posthylle v/Utropia, 
ISV, og kontortid mandager fra 12.00 - 13.00 på vårt 
kontor på UB.

W w-
P.S. Vi trenger to musikkinteresserte til å ordne med 
konserter.

SAMFUNNET - HUSET - SAMFUNNET - HUSET

Transsubstcmtiationslæren under debatt igjen:

ELLER SEMESTER
AVGIFTENS SUBSTANS
Velkommen til Utropias opp
friskningskurs i forberedende 
for studenter med dårlig stu
dieprogresjon. Vi skal i dag ta 
opp et tema som har fått for
nyet aktualitet ved universite
tet vårt: transsubstatiationslæ- 
ren.

Dessverre må foreleseren 
gjøre sine notater på kveldstid, 
og i siste liten, han ber derfor 
om overbærenhet med enkelte 
unøyaktigheter. Hukommelsen 
er ikke lenger hva den aldri 
har vært.

Dr.theol.
Oraldo Ganzos 
de Bahia_______________

Her, som ellers blant kultiverte 
folk, må vi starte opp i antikken 
for å nå et foreløpig klimaks i sen- 
middelalderen. Til altså nå når de 
kloke hoder har gjort heder på 
UiTø, ved å gi dette meget inter- 
essante og essensielle spørsmål ny 
aktualitet.

PLATON
I begynnelsen var Platon - og 

for de virkelige skjønnånder har 
det aldri vært flere - så også i vår 
forelesning. Platon hevdet som 
kjent at der fantes en virkelig ver- 
den, idéverden bak det skinn vi 
lever i. Aristoteles derimot, had- 
de en mer jordnær holdning. (Og 
det er da skjønnåndene hopper 
av). Denne striden, som vi regner 
med er kjent, førte så til en te- 
ologisk strid i middelalderen mel- 
lom de såkalte realister, og mot- 
satt, nominalister.

TO BE OR NOT TO BE
Spørsmålet var kort fortalt: 

Fantes det noen realitet bak be- 
grepene? Realistene hevdet den 
oppfatning at begrepet «hund» 
f.eks., uttrykte en realitet. Ur- 
hunden så å si. De verdslige nomi- 
nalister derimot, mente at det kun 
var den enkelte hund som eks- 
isterte, mens begrepet som sådan 
bare var en abstraksjon.

NYTT LYS OVER NORSK KULTUR

BLOD OG VIN
Så langt så greit, det er nå det 

blir interessant. Thomas, kirke- 
faderen, utviklet transsubstantti- 
ationslæren som en forklaring på 
hva som skjer under nattverden. 
Da blir som kjent vin til blod og 
brød til kjød, og den fromme 
menighet knasker sitt kannibalske 
måltid for å vise oss alle at en hu
manistisk sivilisasjon må bygge på 
kristent grunnlag: Men hvorledes 
foregår denn mirakuløse forvand- 
ling.

FORM OG STOFF, m.m.
Ved å ta utgangspunkt i form 

og stoff, eller som han nå kaller, 
substans og accidenser, gir Tho- 
mas til beste en brilliant forkla- 
ring. Accidens er det ved en 
gjenstand som sanses; farge, lukt, 
smak osv., substans er det egent- 
lige, bakenforliggende. Men det 
kan selvfølgelig ikke sanses, for 
da hadde det vært accidens.

Dermed kan han hevde, som 
våre skarpe lesere har forstått, at 
mens brødet og vinens substans er 
forandret, er accidensen uforand- 
ret, og den plagsomme likhet med 
brød og vin er forklart.

Og etter som substansen er det 
vesentligste, er den kannibalske 
fromhet sikret.

SIRKELEN SLUTTES
Men etter som substans her vil 

bli sammenfallende med allmen- 
begrep, sier det seg selv at hvis 
man er nominalist og benekter all- 
mensbegrepets realitet, vil hele 
teorien bli absurd.

Herav hadde de mye strid og 
stor moro i middelalderen, og 
første del av vårt resonnement er 
fullført.

SJELEN VENDER TILBAKE
Men striden døde ut, og i fem 

sjeløse århundrer hadde den slags 
spørsmål bare perifer interesse. 
Helt til den hjemløse sjel fant bo- 
lig blant studentpolitikerene på 
UiTø.

Med et intellektuelt mot og en 
beundringsverdig sannhetstørst 
har studentpolitikerens sjefsteo- 
log, Sancta Simplicitas, reist 

spørsmålet på nytt. Men med en 
tidsriktig problemstilling.

PENGER OG PENGER
Spørsmålet er ikke lenger vin til 

blod eller brød til lårbein, men er 
nå semesteravgift til nonorar. 
Mens det før i tiden var presten 
som brøt en bit av brødet med or
dene: Hoc est corpus Gristi, er det 
nå studentrådet som bryter en bit 
av semesteravgiften under be- 
svergelsen: Hoc est dineros SU. O 
undre over undre, semesteravgift 
er ikke lenger semesteravgift, 
men SU’s sanne kjød i steden.

PENGENES SUBSTANS
Rett nok ligner fortsatt pengene 

på penger, og det er ingen synlig 
forskjell på femkronen SR har be- 
sverget og andre femkroner. Men 
det, kjære lesere, er fordi man 
henger seg opp i pengenes for- 
gjengelige accidenser. Deres subs- 
tans er forandret, og den baken- 
forliggende, og egentlige, værend 
har ikke lenger det minste med 
prosaiske mynter og semesterav- 
gift å gjøre. Sånn har herr Simp- 
licitas ikke bare hevet det åndlige 
nivå ved UiTø, men også vist nye 
veier for folk i pengevansker.
SEKSUALISERINGENS BARN ,
Men som alle store ånder har 

herr Simplicitas møtt uforstand og 
motbør. I vår seksualiserte tid tri- 
ves bare moderne nominalister så 
altfor godt. Med base i den ve- 
derstyggelige studenteravis har de 
våget seg til å stille spørsmål med 
substansen, eller allmensbegre- 
pets realitet, og dermed også på- 
stått at herr Simplicitas teori er 
absurd. Semesteravgift er seme- 
steravgift, er deres prosaiske på- 
stand.

MORO MED SKOLASTIKK
Den mest opphøyde kultur- 

debatt siden fr. Takvams rompe 
sto på dagsorden, vil kunne gi 
mye moro fremover. Det ryktes at 
herr Simplicitas neste prosjekt er 
å føre bevis for toenigheten: Sam- 
skipnadsgruppen og SU er to, 
men også ett. Sånn sett har SU 
rett til alle samskipnadens midler.

Der skal nok kjetterne få noe å 
tygge på.

NYE FAG
Det har nå blitt så «popu- 

lært» med semesteremner 
ved UiTø at universitetet 
har bevilget 200.000,- til et 
semesteremne i romferge- 
kjøring. Romfergen skal 
plasseres på plassen mellom 
UB og ISV. Vi får vite at 
semesteremnet i rom- 
fergekjøring er svært land- 
sdelsrelevant. Filosofipro- 
fessor Jakob Meløe er lærer 
og kaptein på ferga. Han 
skal undervise i romfergens 
logiske funksjoner. Littera- 
tur: Viggo Rossvær: Ver- 
densrommets historie 
(Romferger som virkelighet 
og selvbedrag). Som supp- 
lement på turen: NAFs vei
bok 1953. Kurset avsluttes 
med en stjernesmell og dip
lom.

K KREDITKASSEN
FISKERNES BANK

TROMSØ
Tlf. (083) 85 530

Ottar Gre ps tad
BALLADEN
OM EUROPA
Motstandarane av EF dikta sea eit 
fleirtall og ein siger ved å lage fleire 
hundre viser og songar om Saka. 
Kven dikta, kva dei skreiv, og kor
leis songane blei brukte - det er 
blant emna for denne underhald- 
ande studien i moderne norsk 
høyesdiktning.
Kr. 125,-

Halvor Eifring
HØY ELLER STEIN?
Narkotikaslang i Norge
Et pionerarbeid om en særkulturs 
språk og gruppeidentitet. Med ut
gangspunkt i konkrete språklige fe
nomener som ordlån, betydnings- 
endring og stemmekvalitet tar 
Halvor Eifring for seg humorens 
rolle,, og spørsmålet om narkotika- 
slangen fungerer som et hemmelig 
kodespråk. Ordliste med nærmere 
400 oppslag.
Kr. 95,-

Jon Haaberg
VINJE PÅ VRANGEN 
Momenter til revurdering 
av en nasjonal klassiker
«Vrangen» av Vinjes forfatterskap 
- folkehumoren, kroppsligheten 
og den punkterende gapskratten - 
blir et verdifullt supplement til den 
norske litteraturhistorien.
Kr. 155,-

)
i 
Ottar Grønvik
RUNENE 
PÅ EGGJASTEINEN
Siden Eggjasteinen ble funnet på 
Sogndai i 1917 har det vært gjort 
tallrike forsøk, på å tyde runeinn
skriften. 1 denne boka framlegges 
den første ovj^bevisende tolknin
gen av teksten ? sm helhet. Runene 
på Eggjasteinen er egentlig først 
nå blitt et viktig kulturhistorisk doku
ment, med opplysninger om norsk 
språk, qravskikk oq reliqion om
kring år 700.
Kr. 139,-

I bokhandelen nå!

Francis Sejersted
DEMOKRATI
OG RETTSSTAT
Denne boka samler Francis Sejer- 
steds bidrag til diskusjonen om
kring den politiske utviklingen i 
Norge fra 1814 til i dag. Med ut
gangspunkt i den norske embets
mannsstaten trekkes linjene fram til 
perioden etter 1945 og utviklingen 
av en ny korporativ statsskikk.
Kr. 130,-

Olav Riste (red.)
THE FORMATIVE 
YEARS
Femten historikere fra fem NATO- 
land retter i denne boka søkelyset 
mot det vestlige forsvarssam
arbeidet i perioden 1947-53. 
Nylig frigitte dokumenter har 
åpnet for nye vurderinger av opp
takten til den kalde krigen, og 
NATO's a lom sf ro teg i.
Kr. 250,-


